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Hur ser tvåtonslivet ut? 

Bakgrund 

År efter år ökar vår konsumtion. Vi flyger mer, vi äter mer kött, vi köper julklappar för nya 

rekordsummor, nybilsförsäljningen ökar och posten har svårt att hantera alla paket med 

billiga prylar från utlandet. Samtidigt pratas det en del om att vi måste minska 

konsumtionen. Gärna flyga mindre, eller helt stanna på marken, äta mindre mängd kött och 

köpa saker på second hand. Dessa konstateranden görs i kombination med att vi hoppas att 

biobränslen och liknande ska lösa problemen. 

Sällan lyfts frågan hur våra liv skulle behöva se ut om vi konsumerade på nivåer som bedöms 

rimliga. 

Naturvårdsverket ger varje år uppdrag till SCB att ta fram siffror för Sveriges 

konsumtionsbaserade utsläpp. Siffrorna visar att dessa utsläpp i dagsläget är ca 11 ton per 

person och år. 

Samtidigt presenterar Naturvårdsverket att vi måste minska dessa utsläpp till maximalt 2 ton 

om de problem som konsumtionen ger upphov till inte ska bli ohanterliga. 

Jag anser att vi inte kan nöja oss med förhoppningar om att tekniken ska lösa dessa problem.  

Istället bör vi öppna upp för en bred dialog om vad ett liv med utsläpp på dessa nivåer 

innebär.  

Jag förväntar mig inte att vi löser detta i en handvändning, men jag förväntar mig att vi 

börjar pratar om det. 

Jag yrkar därför;  

Att: Årsmötet ger i uppdrag åt styrelsen att ta fram en strategi för att på lämpligt sätt 

kommunicera och bjuda in till dialog om vad tvåtonslivet innebär. 

Att: Årsmötet ger i uppdrag åt styrelsen att se till att denna fråga lyfts i kommunfullmäktige 

under 2018. Detta ska ske på det sätt som de inblandade bedömer lämpligast. 

 

Tobias Johansson, Umeå. 

Medlem i Vänsterpartiet. 


